
milióny Kč za rok 2010 je 
způsoben nezaplacením 
částky 5,1 miliónů Kč 
z dotace na výstavbu víceú-
čelového obecního domu. 
Tyto finanční prostředky 
budou převedeny na účet 
obce až v dubnu 2011 po 
konečné fyzické kontrole 
stavby ze strany poskytova-
tele dotace, kterým je Úřad 
regionální rady regionu 
soudržnosti Moravskoslez-
sko se sídlem v Ostravě.   

 

Vážení spoluobčané a přáte-
lé Pusté Polomi, 
 

úvodem svého článku bych 
vás rád seznámil 
s konečnými výsledky hos-
podaření obce Pustá Polom 
za rok 2010. Výsledky, kte-
rých bylo v roce 2010 dosa-
ženo, jsou nejvyšší za celé 
volební období 2006 až 
2010 a jsou zobrazeny 
sloupcovým grafem, který je 
součástí tohoto článku. 
Rozdíl celkových výdajů 
31,75 miliónů Kč ve srovná-
ní s celkovými příjmy 25,224 
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Musím zde zdůraznit, že bez překle-
novacího investičního úvěru, který 
má k dnešnímu datu hodnotu 2, 75 
miliónů Kč a je splácen čtvrtletně 
splátkou 250.000,- Kč, by nebylo 
možno projekty realizované v obci 
v průběhu 2008 až 2010 realizovat. 
 
Z grafu je rovněž vidět, že zastupitel-
stvo obce dokázalo za volební období 
2006 až 2010 navýšit hodnotu celko-
vého majetku obce (aktiva, pasiva)
z hodnoty 100,1 miliónů na konci 
roku 2007 na hodnotu 143,16 milió-
nů Kč na konci roku 2010, který byl 
kryt úvěrem na konci roku 2010 ve 
výši 3,0 milióny Kč. 
 
Na rozvoj obce v dalších létech bude 
mít zásadní vliv vývoj velikosti příjmů 
obce od státu, především pak 
v oblasti příjmu z rozpočtového ur-
čení daní. V této oblasti panuje 
v našem státě diskriminace malých 
obcí ve srovnání s velkými městy. 
V případě obce Pustá Polom, která 
měla k  31. 12. 2010 1459 obyvatel  
s trvalým pobytem, činil tento příjem 
7.325,00 Kč na jednoho občana ve 
srovnání s hlavním městem Praha, 
kde je příjem na občana řádově 5x 
vyšší. V naší obci je při tom řada ob-
čanů, kteří zde sice bydlí, ale nejsou 
zde trvale přihlášení a obec tudíž na 

ně tento příděl nedostává. 
Proti této diskriminaci je ze strany 
vedení malých obcí vůči vládě ČR a 
parlamentu vznášena řada protestních 
akcí formou protestních výzev. Jednu 
z těchto výzev, ke které jsem se jako 
starosta naší obce připojil, si můžete 
přečíst v tomto čísle zpravodaje. 
 
Pro další rozvoj obce jsou připraveny 
projekty, které již mají stavební povo-
lení jako např. Čistírna splaškových 
vod a splašková kanalizace, kde již má-
me uzavřenou smlouvu o dílo se zho-
tovitelem, který byl vybrán ve výběro-
vém řízení. Ve vztahu na velikost roz-
počtu stavby 94 miliónů Kč včetně 
DPH nelze tuto stavbu zahájit, dokud 
nebude některou ze státních institucí 
vyhlášena výzva, v rámci které by obec 
mohla žádat o finanční příspěvek na 
tuto stavbu. 
 
Obdobná situace je u projektu Víceú-
čelového hřiště v areálu SPORT-CLUB 
Pustá Polom, kde již rovněž máme 
stavební povolení. 
 
Obec dále žádala o finanční dotaci 
z rozpočtu Moravskoslezského kraje 
na projekt rekonstrukce krovu budovy 
staré části Základní školy v Pusté Polo-
mi, který je napaden dřevokazným 
hmyzem a houbou. Ve škole nás také 

čeká vybudování plynové přípojky 
pro potřeby školní kuchyně. 
 
Pro letošní rok jsme již obdrželi 
rozhodnutí od Státního fondu pro 
životní prostředí ve výši cca 1,4 
miliónů Kč na technické vybavení 
komunitní kompostárny, která bude 
zpracovávat bioodpad tzn. poseče-
nou trávu, listí a štěpky z větví do 
průměru 10 cm. V letošním roce 
jsme již žádali o dotaci na zařízení 
pro sběr bioodpadu po obci. Blíže 
se o této problematice dovíte v 
článku předsedy komise životního 
prostředí Ing. R. Pastrňáka. 
 
Obec se bude rovněž finančně podí-
let  na opravě kulturní památky 
místního významu, kostela sv. Marti-
na. 
 
Uvedl jsem zde pouze ty nejvýznam-
nější projekty roku, jejich realizace 
však závisí, jak již bylo výše uvedeno 
především na dotacích od státních a 
evropských institucí. Věříme však, 
že by k tomu mohlo dojít. 
 
 
Ing. M. Hrabovský 
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Starosta Ing. Miroslav Hrabovský 553 666 955 starosta@pustapolom.cz  

Místostarosta Ing. Vít Čerbák  mistostarosta@pustapolom.cz  

Sekretariát Hana Pausová 553 666 951 urad@pustapolom.cz  

Matrika Jana Kotalová 553 666 952 matrika@pustapolom.cz  

Účetní Michaela Haasová 553 666 957 ucetni@pustapolom.cz  

Vedoucí údržby Václav Hrbáč 553 666 958 udrzba@pustapolom.cz  

Stavební úřad Ilona Murinová  553 666 956 stavebni@pustapolom.cz  

Stavební úřad Bc. Aleš onderka 553 666 953 stavebni@pustapolom.cz  

Fax  553 666 950  

Obecní úřad Pustá Polom     www.pustapolom.cz 

Výběr poplatků za komunální odpad a psy proběhne ve dnech 29. 3. a  
30. 3. 2011 na obecním úřadu v Pusté Polomi vždy od 8.00 do 16.00 hod. 
29. 3. 2011 čísla popisná 1- 200, 30. 3. 2011 čísla popisná 201 - ostatní. 



Pracovníci Hasičského záchranného 
sboru MSK, územního odboru Opa-
va, provedli dne 15. 3. 2011 u Jednot-
ky sboru dobrovolných hasičů (dále 
jen JSDH) Pustá Polom a u Obce 
Pustá Polom, která je jejím zřizovate-
lem, kontrolu dodržování povinností 
stanovených předpisy o požární 
ochraně dle zákona č. 133/85 Sb., o 
požární ochraně ve znění pozdějších 
předpisů. Byla provedena kontrola 
dokumentace obce o zřízení jednot-
ky, kontrola odborné připravenosti 

členů jednotky na jednotlivých funk-
cích, kontrola vybavení technikou a 
věcnými prostředky a kontrola vy-
účtování poskytnutých dotací od 
MSK na odbornou přípravu členů 
JSDH a za zásahy JSDH. Za kontrolo-
vaný právní subjekt v průběhu kont-
roly podávali vysvětlení starosta obce 
a velitel JSDH pan Vladan Trubecký.   
 Kontrolor mjr. Ing. Kamil 
Pastuszek nezjistil při kontrole žádné 
nedostatky nebo závady a vyslovil 
kontrolovanému subjektu uznání za 

skvělý stav kontrolovaných předmětů 
a dokumentace. 
Chtěl bych zde jako starosta obce 
poděkovat všem členům JSDH Pustá 
Polom a rovněž i ostatním členům 
SDH Pustá Polom za jejich obětavou 
práci, která pomáhá utvářet u Hasič-
ského záchranného sboru MSK  klad-
nou představu o jejich činnosti v naší 
obci.        
 Ing. Miroslav Hrabovský  

Kontrola dodržování povinností stanovených předpisy o požární ochraně 

Klub důchodců Pustá Polom 

na další týden, kdy se můžeme 
opět sejít. Oceňuji přístup paní 
Bubíkové a paní Krčkové, které 
country tance vedou. Jsou oběta-
vé a ochotné. Přestože jsou ně-
které kroky pro nás opravdu ná-
ročné, mají s námi staršími trpěli-
vost. Dokonce i paní učitelka Če-
chová se zájmem sleduje naše 
úspěchy, chodí nás povzbuzovat, 
ukáže nám další kroky, nové tan-
ce. Některé členky se zúčastnily 
country bálu, který pořádala paní 
Bubíková. Vystoupila tam rovněž 
skupina Matador ze Štítiny. I tam 
jsme si společně zatančili. Atmo-
sféra byly výborná. 

     V uplynulém období jsme také 
navštívili 3 jubilanty, kterým jsme 
popřáli a předali malý dárek. 
     Závěrem bych chtěla pozvat do 
Klubu důchodců ostatní spoluobčany, 
kteří se chtějí zasmát, pobavit se, 
využít volný čas, zatančit si. Budeme 
rádi, když mezi nás přijdou spoluob-
čané, kteří se do naší obce přistěho-
vali a rádi by se seznámili s ostatními. 
Všem bych chtěla touto cestou po-
děkovat za aktivní účast na našich 
akcích. 
                                                     
Za Klub důchodců Jaroslava Stanko-
ciová 

A je to tady, opět bilancování! 
 
     V prosincovém zpravodaji jsem 
popsala práci našeho Klubu důchod-
ců od jeho založení. V tomto zpra-
vodaji bych chtěla pokračovat a 
sdělit Vám, všem spoluobčanům, co 
se událo v Klubu od prosince 2010 
do března 2011. 
     Měli jsme tři výborové schůze a 
jednu členskou schůzi. Na členské 
schůzi byl za obecní úřad přítomen 
také ředitel základní školy pan Mgr. 
Vlastimil Hrádek. Zhodnotil naši 
práci velmi kladně a popřál nám do 
další činnosti mnoho úspěchů. 
     Na již zmíněné členské schůzi 
jsme si svépomocí zajistili krátký 
kulturní program. Nejdříve vystou-
pil malý čtyřčlenný pěvecký kroužek 
pod vedením paní Marie Langrové. 
Aby se vystoupení povedlo, scházeli 
se obětaví členové pěveckého 
kroužku i několikrát týdně. Bouřlivý 
potlesk svědčil o tom, že se všem 
přítomným jejich vystoupení velmi 
líbilo. Poté následovaly country 
tance. Dále předseda klubu zareci-
toval básničky od hlučínské spisova-
telky Šlosárkové. Jsou napsány 
v hlučínském nářečí. Závěr členské 
schůze patřil tanci. Písničky našeho 
mládí nám k tanci i poslechu hrál 
opavský hudebník. 
     Každé úterý se scházíme v sále u 
Krčmářů, kde pilně nacvičujeme již 
zmíněné country tance. Máme ra-
dost z pohybu, po nácviku jsme 
příjemně unaveni. Těšíme se zase 
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Vážení občané, lidé věří-
cí i nevěřící či snad jen sympati-
zující! Srdečně vás zdravím!  

 
Náš farní kostel v Pusté 

Polomi již delší čas vyžaduje 
opravy velkého rozsahu. Počítá-
me v interiéru kostela 
s rekonstrukcí elektrických roz-
vodů, opravou omítek, obnovou 
presbytáře, doplněním osvětlení, 
pořízením vytápění do lavic a 
výmalbou kostela. Naskytla se 
nám možnost podat žádost o 
dotaci ze zdrojů EU alespoň na 
některé zmiňované záležitosti. 

Součástí této žádosti je 

také zpracování průzkumu návštěvnosti 
kostela, a to nejen návštěvnosti pravi-
delné, ale i příležitostné. Moc prosím: 
Přijměte vlídně ty naše farníky, kteří 
budou konáním průzkumu pověřeni a 
zazvoní u vašich domovů. Budou mít u 
sebe písemné pověření ke konání prů-
zkumu spolu s občanským průkazem. 
Nebude vás to nic stát a přispějete tak 
k dobré věci. I toto je cesta, jak získat 
další body k úspěšnosti podávané žá-
dosti. 

Moc vám předem děkuji za 
pochopení a spolupráci! 

 
o.  Zdeněk Šimíček,  váš farář 

a bratr 

Místní skupina Českého červeného kříže Pustá Polom, opět uspořádá dne 20. dubna 
2011 humanitární sbírku ošacení pro Diakonii Broumov. 
Sbírat se bude: 

letní a zimní, dámské, pánské a dětské oblečení 
lůžkoviny, prostěradla, ručníky, utěrky, záclony, látky 
péřové přikrývky, polštáře, larisy, vlněné a vatované deky 
nepoškozenou dámskou, pánskou a dětskou obuv. 

 
Předem děkujeme jménem všech potřebných lidí, kterým se díky Vašemu pochopení 
dostane tolik potřebné pomoci. Podrobnější informace budou podány místním rozhla-
sem.       Marie Tížková, předsedkyně MS 

Prosba o pomoc a spolupráci  ... 

Český červený kříž Pustá Polom 

 
 
17/04 - Květná neděle   : 10.30 hod. 
21/04 - Zelený čtvrtek    : 18.00 hod. 
22/04 - Velký pátek    : 18.00 hod. 
23/04 - Bílá sobota    : 20.30 hod. 
24/04 - Velikonoční neděle : 10.30 hod. 
25/04 - Velikonoční pondělí: 10.30 hod. 

Jsme na cestě,  

která začala Popeleční středou a končí 
velikonočními událostmi. 

Začíná pomíjivostí a smrtí a končí nadějí 
na nový život. 

Začíná pokáním a končí vykoupením. 

Začíná smrtí a končí věčností. 

Přijm ěte, prosím, pozvání ke společné-
mu slavení nejposvátnějších dní roku… 

 
Srdečně Vás zve o. Zdeněk 

Farnost Pustá Polom                        www.pustapolom.cz/farnost/ 
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V úterý 1. února 2011 pro-
běhl v naší škole zápis do 
prvního ročníku pro školní 
rok 2011/2012.  K zápisu 
dorazilo 35 dětí, které dovrší 
6 let k 1. září 2011. Některé 
si budou muset na nástup do 
první třídy ještě chviličku 
počkat, ale drtivá většina, 
téměř 30 žáků, zaplní 1. září 
školní lavice 1. třídy. Věříme, 
že se všichni již těší. 

 

 

videlně setkávají na výjezdních 
soustředěních, které obě sbor-
mistryně připravují jak u nás v 
Pusté Polomi, tak ve Valašském 
Meziříčí.  Samotnému vystoupení 
v Minoritském klášteru předchá-
zelo několik zkoušek a hlavně 
společné  večerní soustředění ve 
středu u nás ve škole. Následova-
la  čtvrteční dopolední generálka 
a je tady večer, koncert začíná…..  

Je čtvrtek 17. března . Prostory Mi-
noritského kláštera v Opavě jsou 
plné hudby a zvěvu. Opavské i mimo-
opavské dětské pěvecké sbory zde 
vystupují na benefičním koncertu 
„Zpíváme pro miminka“. Nechybí 
samozřejmě naše NOTA s Radkou 
Havrlantovou a s nimi také naši hosté 
z Valašského Meziříčí,dětský pěvecký 
sbor Broučci s paní učitelkou Žane-
tou Bezděkovou.  Oba sbory se pra-

Zápis do 1. ročníku 

Návštěva z Valašského Meziříčí 

Lyžařský výcvik 

Únor bílý, pole sílí. Staré 
lidové pořekadlo letos bohu-
žel moc neplatilo, ale v hor-
ských oblastech  tomu na-
štěstí bylo jinak.  Od 6. do 
11. února strávili žáci 7. roč-
níku a pár deváťáků proslu-
něný týden na Radhošti v 
Beskydech. Ideál alpské nála-
dy kazil jen trochu tající sníh, 
ale podle opálených brýlích 
na obličejích se zdá, že se  
týden skutečně vydařil. 
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Základní škola a Mateřská škola Pustá Polom          www.skolapustapolom.cz 

Rádi bychom ještě upozornili rodiče budoucích prvňáků, že stejně jako v minulém roce i letos škola ze 
svého rozpočtu zajistí pro nové žáky v 1. ročníku nákup základních pomůcek jako jsou barvy, pastelky, 
tužky, štětce, pera a další spotřební materiál. Podrobnější informace obdrží rodiče v závěru školního roku 



Oba sbory, téměř 70 dětí, zcela 
zaplňují prostory jeviště. Při 
pohledu na tento obrovský dav 
zpěváků, kde věkové spektrum 
čítá žáky od 1. stupně až po 
středoškoláky, je člověk v pří-
jemném očekávání, co bude 
následovat. Za klavírem se střídá 
Vlaďka Horáková s Janou Bezdě-
kovou. Hudební doprovod dopl-
ňuje ještě klarinet Matěje Bezdě-
ka.  Vztyčená pravice Radky 
Havrlantové všechny kázní, 
všechny oči se soustředí na své-
ho sbormistra a vystoupení začí-
ná … Za mikrofonem se střídají 
malí sólisté a písničky odsýpají 
jedna za druhou.  Vedení sboru 
teď přebírá Žaneta z „Valmezu“ 
a koncert pokračuje. Během 
vystoupení se sbormistři ještě 
několikrát vymění, ale zpěvákům 
to nevadí. Na pokyny svých diri-

gentů reagují naprosto perfektně. Je až 
neuvěřitelné, jak se oba sbory dokázaly 
během tak krátké doby „sezpívat“ dohro-
mady.  A publikum je nadšené. Každá 
píseň je odměněna mohutným aplausem.  
I malé děti v obecenstvu přestaly zlobit a 

pobíhat a s otevřenými ústy sledují vy-
stoupení. Bylo to vskutku znamenité, 
úžasné, nádherné. Sbor odchází z jeviště, 
na rukou máte ještě jemnou husí kůži a 
říkáte si …. „jsou sice malí, ale zatraceně 
dobří „…                     Vlastimil Hrádek 

V tělocvičně ZŠ uspořádalo 29. 
ledna 2011 sdružení rodičů ve 
spolupráci se základní a mateř-
skou školou maškarní ples pro 
děti. Sehraný tým lidí připravil 
nejen pro děti, ale i pro dospělé 
skvělou zábavu i bohaté občer-
stvení, včetně domácího bufetu. 
Mrzí mě jen jedna věc, a to 
stále menší počet lidí ochotných 
udělat něco zadarmo a ve svém 
volném čase. Je to přece pro 
jejich děti a pro dobrou věc. O 
to větší dík patří těm, kteří nám 

s plesem pomáhali a pro děti ze 
školky získali 5 664,- Kč. Za 
všechny musím jmenovat Ivu 
Nevludovou a Pavla Šindláře, 
Martinu Dulanskou a celou její 
rodinu, děkuji také všem ma-
minkám, které napekly vynikající 
zákusky do bufetu a pomáhaly 
s prodejem občerstvení, rodi-
čům za dárky do tomboly a za 
pomoc při přeměně tělocvičny 
ve společenský sál a také za 
závěrečný úklid.   

Vlasta Kozelská 

Maškarní ples 

Zápis dětí do mateřské školy Pustá Polom pro školní 
rok  2011 / 2012 se koná v pátek 25. března 2011 v době  

od 14.00 do 16.00 hodin v budově mateřské školy  

na Slezské ulici č. 405 
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Sběr starého papíru 

Základní škola Pustá Polom bude v květnu organizovat sběr starého papíru. V 
pátek ráno 6. května bude na parkovišti pod kostelem přistaven kontejner, do které-
ho můžete papír volně ukládat.  Kontejner bude odvezen v pondělí 9. 5. ráno. I když 
je finanční zisk této akce nepatrný, přesto má pořád smysl. Obec Pustá Polom tak 
získá zvýšenou prémií za třídění odpadů a Vám se doma opět uvolní trochu místa. 



Další zkvalitňování sys-
tému třídění a sběru 
odpadů - Svoz zbytků 
z údržby zeleně a za-
hrad vhodných ke kom-
postovaní do komunitní 
kompostárny. 
 

V roce 2007 byl 
zpracován a přijat zastupi-
telstvem „Program rozvoje 
obce Pustá Polom“, ve kte-
rém se v oblasti odpadů 
ukládá mj. toto: - „vytvářet 
občanům podmínky pro 
třídění a odevzdávání odpa-
dů vznikající v jejich domác-
nostech“. 

 
Tento program je 

v části odpadů postupně 
plněn a zkvalitňován: je 
zavedeno třídění a sběr 
plastů, občané dostávají 
pro jejich sběr zdarma plas-
tové žluté pytle, je zaveden 
sběr a třídění bílého a ba-
revného skla, byl zaveden 
sběr nápojových kartónů. 
Byla zpracována obecně 
závazná vyhláška, ve které 
jsou pevně určena sběrná 
místa pro ukládaní plných 
plastových pytlů a stanoviš-
tě kontejnérů na sklo. 

 
Velmi se na sběru 

a třídění odpadů podílí také 
Základní škola v oblasti 
starého papíru a také Dob-
rovolní hasiči, kteří objíždě-
jí ve vyhlášených termínech 
obec a sbírají od občanů 
nepotřebné kovy. 

Další oblasti rozši-
řující třídění a sběr odpadů 
jsou bioodpady a z nich ta 
část, která vzniká při údrž-
bě zeleně a v zahradách. 

Jak již bylo uvede-
no, obec Pustá Polom ob-
držela kladné rozhodnutí 
od Státního fondu životní-
ho prostředí o dotaci na 
technické vybavení Komu-
nitní kompostárny ve výši 
90% z 1,4mil. Kč. Jedna se 
o traktor s čelním nakláda-
čem, překopávač kom-
postu, drtič větví, elektro-
centrálu a síto. Toto vyba-
vení bude dodáno firmou 
SOME, která vyhrála ve 
výběrovém řízení, 
v průběhu tohoto dubna. 

Dalším krokem 
který předpokládáme je 
zavedení svozu zbytků 
z údržby zeleně a zahrad 
v naši obci, protože ne 
každý z občanů má mož-
nost a sílu tyto vyvést do 
prostoru bývalé skládky, 
který je z opačného konce 
obce docela vzdálený. Vel-
mi často tyto zbytky 
z údržby zeleně a zahrad, tj. 
tráva, listí, větve, atd., končí 
v popelnicích a to zvyšuje 
podstatně náklady na jejich 
odvoz firmou Marius Pe-
dersen na vzdálenou sklád-
ku a tam na jejich uložení. 

 
Tento systém svo-

zu by představoval zakou-
pení speciálních nádob na 
bioodpad o objemech 120l 

a 240l a jejich poskytnutí 
zdarma pro každou domác-
nost, která projeví zájem. 
Zájem domácnosti jsme 
zjišťovali formou Dotazní-
ku, který byl součásti po-
sledního tj. prosincového 
vydání Pustopolomského 
zpravodaje. 

Svoz by byl prová-
děn obdobně jako svoz 
komunálního odpadu, objíž-
dějícím dopravním pro-
středkem zdarma a navíc 
by občané při využívání 
tohoto systému měli  před-
nost na odběr hotového 
kompostu z komunitní 
kompostárny také zdarma. 

 
Na základě zájmu 

občanů a po diskuzi roz-
hodla Rada obce požádat o 
další dotaci na zakoupení 
bionádob a vyklápěcího 
zařízení z Operačního do-
tačního programu Životní 
prostředí. Proto byla žá-
dost o poskytnutí dotace 
na zakoupení bionádob a 
vyklápěcího zařízení zpra-
cována. Pokud budeme 
úspěšní, tak se dá předpo-
kládat, že  v příštím roce na 
jaře by došlo k vybavení 
domácností bionádobami a 
zavedení svozu zbytků 
z údržby zeleně a zahrad.v 
naši obci. 

   
 Ing. R. Pastrňák 

   
 Předseda KŽP 

Komise životního prostředí 

Brontík Otík 

„Třídění odpadu je 

dnes považováno 

za samozřejmost a 

součást životního 

stylu. Česká 

republika nyní 

patří mezi ty státy 

EU, které se řadí k 

nejlepším 

v recyklaci 

obalového 

odpadu, a to při 

relativně nízkých 

nákladech pro 

výrobce 

a spotřebitele i pro 

obce a občany“ 
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Jaro se blíží a s ním i pravidelná akce Brontík Otík. Každoročně vyrážíme po cestách mířících  k 
Pusté Polomi a snažíme se uklidit to ,co řidičům „upadlo z rukou“. Všichni pomocníci jsou vítáni. 
Sejdeme se v sobotu 23. dubna v 9. hodin ráno na malém hřišti u tenisové stěny. Kaž-
dý účastník musí mít s sebou reflexní vestu a rukavice. V případě nepříznivého počasí budete o 
konání akce včas informováni. Hlady ani žízní také trpět nebudete. Čeká na Vás výtečná svačinka. 
Takže ještě jednou, sobota 24. 4. 2011 v 9. hodin, na malém hřišti. 



V sobotu 19. 3. 2011 se uskutečnil sběr nebezpečného 
odpadu (NO) a velkoobjemového odpadu (VOt) v areálu 
bývalého zemědělského družstva. Po zkušenostech 
z tohoto sběru je zde několik upozornění. Občané zde 
mohou ukládat jak nebezpečný, tak velkoobjemový odpad 
bez poplatku. 
 Do mobilního sběrného dvora je možné odložit některé 
komodity s určitými omezeními, která je nutno respekto-
vat: 
 - celá okna je nutné vysklít (sklo je možné dát do zele-
ných kontejnerů, umístěných na sběrných místech po obci, 
mají zvětšené otvory pro snadnější vysypání skleněných 
střepů nebo celých okenních tabulí) 
- starý nábytek je nutno rozbít po stěnách 
- střešní krytinu lze odebrat jen v malém množství, což 
znamená maximálně jeden ruční vozík („dvoukolák“) pro 
číslo popisné 
- stavební suť nebude odebrána (je možné ji odvézt na 
skládku) 
- max. 4 ks pneumatik 
 Pro podnikatele, podnikající v Pusté Polomi, je povin-
ností uzavřít s firmou Marius Pedersen (MP) smlouvu o 
ekologické likvidaci odpadů vyplývajících z jejich podnika-
telské činnosti. Mohou využít mobilního sběrného dvora i 
k likvidaci těchto odpadů, ale musí předem nahlásit na 
obecním úřadě komodity, které hodlají odevzdat v mobil-
ním sběrném dvoře. OÚ zprostředkuje s firmou MP pří-
pravu žádostí na odvoz NO a VO pro podnikatele. Pra-
covníci MP budou mít připraveny dodací listy pro každého 
podnikatele, který požádá o odvoz VO a NO a v den sbě-
ru jim budou odevzdané komodity zváženy a jejich firmy 
se budou podílet na poplatku za svoz odpadu dle množství 
a odevzdných komodit. Oznámení je nutno provést mini-
málně tři dny před uskutečněním sběru. Bez dodržení 
těchto pravidel nebude možno odebrat odpad do mobilní-
ho sběrného dvora.  
    Martina Dulanská 

Velkoobjemový odpad 
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Hotel Petr Bezruč 
*** v Malenovicích 
PŘIJEĎTE SI ODPOČINOUT  
DO BESKYD. 
Bazén se slanou vodou, bowling,  
sauna, solná jeskyně,  
masáže čokoládové, medové, indické a jiné ...  
Kontakt:  
Hotel Petr Bezruč *** 
Malenovice 327  
739 Frýdlant nad Ostravicí 
 
www.hotelpetrbezruc.cz 
Telefon: 558 675 341 



Naši předkové chovali velkou úctu 
k autoritám – učite-
lům,kněžím,lékařům… . 
Vzpomínku na své učitele ze základ-
ní školy si zpravidla uchováme po 
celý svůj 
život. Byli to právě oni, co nás nau-
čili číst, psát a počítat. 

Již koncem 19.století půso-
bil v Pusté Polomi nejprve jako uči-
tel,pak jako nadučitel, respektive 
jako řídící učitel pan František 
Černín. Byl to Moravan. Ještě ge-
nerace žijící v 50. a 60. letech min. 
století na tohoto „pana rechtura“ s 
láskou a úctou vzpomínaly. Tento 
skvělý pedagog se nesmazatelně 
zapsal do historie nejen naší školy, 
ale i obce. Kromě výuky ve škole se 
plně věnoval i spolkovému životu 
v obci. Jen ve Sboru dobrovolných 
hasičů působil plných 23 let! Od 
roku 1895 do roku 1897 nejprve 
jako jednatel Sboru, a pak celých 21 
let jako starosta. 2. února 1919 se 
této funkce vzdává a to v souvislosti 
s jeho odchodem do výslužby. No-
vý starosta Sboru František Vaněk 
svolává dne 25. března 1919 mimo-
řádnou poradu. Na této schůzce 
byly oceněny velké zásluhy Fr. Čer-
nína za povznesení Sboru dobrovol-
ných hasičů : „on nestyděl se za 
naše bratry a horlivě pracoval pro 
náš spolek…“ Jako výraz díků se 
hasiči jednomyslně rozhodli uspořá-
dat „na odchodnou“  svému dlou-
holetému členu slavnost. Slavnost 
s lampiónovým průvodem po 
vsi!  Rovněž bylo rozhodnuto vy-
znamenat oslavence  DIPLOMEM 
UZNÁNÍ. 

Knihtiskárna v Brně vytisk-
la  „památeční podobenku“ s foto-
grafií a textem Fr. Černína, datova-
nou 8.dubna 1919. Po tomto datu 
se pan řídící učitel ve výslužbě od-
stěhoval do Řečkovic u Brna. Nadá-
le však zůstal čestným členem Sbo-
ru dobrovolných hasičů v Pusté 
Polomi. A hasiči na svého bývalého 
velitele nikdy nezapomněli. U příle-
žitosti sjezdu Zemské hasičské jed-
noty, konané v Hrabyni v srpnu 
1928, ocenili Fr. Černína stříbrnou 

medailí za zásluhy o Sbor.  Medaile mu 
byla odeslána do Řečkovic poštou. Jak 
se dovídáme z Protokolu členské schů-
ze Sboru, konané 20.října 1928  „pan 
řídící ve výslužbě poslal děkovný dopis 
a těší se z toho, že náš Sbor byl pa-
mětliv jeho zásluh…“ 

V polovině listopadu téhož 
roku však do P. Polomi dorazila smut-
ná zpráva. Řídící učitel ve výslužbě 
František Černín zemřel. Obec vyslala 
do Řečkovic delegaci, aby doprovodila 
milovaného učitele na poslední cestě. 

Odkaz,který František Černín 
zanechal je nadčasový a je vyjádřen 

těmito slovy: „DÍTĚ MÉ! MILUJ 
VĚRNĚ ČESKOU VLAST I NÁ-
ROD!  ŽIVOT TVŮJ NECHŤ PLY-
NE  JAKO BYSTŘINA V CNOSTI  
I  PRÁCI. JEN TAK BUDEŠ ŠŤAS-
TEN A MNE POTĚŠÍŠ. V BLAHÉ 
CHVÍLI VZPOMEŇ NA MNE,   
NEB JSEM TĚ MILOVAL JAKO 
OTEC“. 

Letos v dubnu uplyne ce-
lých 92 let, kdy pan  „řídící“ odešel 
z Pusté Polomi. Pane řídící učiteli,v 
blahé chvíli na Vás s úctou vzpomí-
náme! 

Josef Sedláček  

Z historie naší obce „Neobvyklá pocta řídícímu učiteli“  
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Česká pojiš ťovna ozna-
muje ob čanům, že pra-
covnice České pojiš-
ťovny, která m ěla úřed-
ní hodiny každé 1. pon-
dělí v m ěsíci na starém 
obecním ú řadu od 13.00 
do 17. 00 hod je p řemís-
těna do budovy nového 
obecního ú řadu do 3. 
nadzemního podlaží. V 
budov ě je bezbarierový 
přístup s výtahem.  

 
 

Vysokotlakové mytí fasád 
 

Máte Váš dům zelený nebo černý od plísní? 
Možná ani nevíte, že Vám plíseň ničí Fasádu a Zdraví. 

Barva, která chrání fasádní líc je napadena plísní a dalšími 
mikroorganismy a pomalu se rozpadá. Bakterie ve vysoké 

koncentraci, můžou způsobovat alergická onemocnění. 
Důležité je, že plísně se šíří z fasády do vnitřních částí 

domů při větrání. 
Chraňte si své zdraví a investici!!! 

 

Provádíme čištění a odstraňování organických 
nečistot jako plísní, hub, řas a mechů 

 

od  35,00 Kč za m2 
 

 Čištění zámkové dlažby, kamenných ploch, 
 betonu, čištění střech a další. 

 

Používáme profesionální vysokotlakové čističe značky DeWalt, 
umožňující umytí tlakem od 40 do 300 barů.  

Nátěry fasád stříkáním  
Úspora času AirLess stříkáním a použití naších žebříků, dokáže 
ušetřit minimálně 40 % celkových nákladů od cen jiných firem. 

15 let zkušenosti v zahraničí. Bez lešení!!! 

od 155,00 Kč za m2 s materiálem Akrylát 
Volejte od 8:00 hod. do 20:00 hod. Od pondělí do neděle přijedeme 

a vysvětlíme. Cenovou kalkulaci Vám uděláme ZDARMA. 

                                                 Tel: 776 102 175 
Videa a foto ukázky na www.HousePro.cz 

 

Frézování a vložkování komínů 

www.kominy-bocek.webnode.cz 
Dalibor Boček – OK 

602 575 424, 775 710 806 

dalibor.kominy@volny.cz 

Záhumenní 25, Kravaře 
- třísložkové komíny 
- komínové vložky 
- oválné komínové vložky 
- zámečnické práce 
- svařování nerezové oceli 
- stavební práce 
- opravy komínových hlav 



8. místě. Ještě o stupínek 
horší to bylo v kuželkách, to 
jsme skončili 9. a průběžně 
jsme byli poslední. 
13. března však proběhla 
v naší tělocvičně třetí soutěž, 
a to stolní tenis. Tam už si 
náš tým v tradičním složení - 
Alexandr Virág, Milan Juchel-
ka a Martin Schubert - vedl 
výborně a obsadil celkově 5. 
místo. Skvěle bojoval zejména 
Saša Virág, který se umístil 
mezi jednotlivci na 3. místě! 
GRATULUJEME!!! 
Děkuji všem našim sportov-
cům, kteří v dosavadních 

Vážení sportovní příznivci a 
přátelé sportu, 
 
po nemastném loňském vý-
sledku (9.místo) jsme vstou-
pili do 16. ročníku celoroční 
soutěže obcí „o putovní po-
hár pro nejsportovnější obec 
střední Evropy a okolí“ 
s názvem VESNICKÉ SPOR-
TOVNÍ HRY. Původní název 
(Vesnická olympiáda) kolido-
val se zájmy společnosti Čes-
ká olympijská a.s., a tak byla 
soutěž přejmenována.  
Úvodní disciplina, kterou bylo 
plavání na konci ledna, nám 
moc nevyšla, skončili jsme na 

třech disciplí-
nách soutěžili, 
bojovali ze 
všech svých sil  
a reprezento-
vali Pustou 
Polom. Rov-
něž velký dík 
patří pořada-
telům za vyni-
kající organiza-
ci turnaje ve 
stolním tenisu. 
 
Jirka Čech 

Vesnická olympiáda 2011 

Den obce 2011 
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Milí běžkaři i neběžkaři,  

tak jsem letos poprvé ab-
solvoval „Jizerskou pade-
sátku“. Na tuto sportovní 
akci mě pozvali Jiří Čech a 
Petr Lazecký. Tento závod 
jsem jel za Pustou Polom. 
Jelikož jsem byl účastníkem 
poprvé, tak jsem mohl ab-
solvovat „pouze“ dvaceti-
pětikilometrový závod,  
Pustopolomští sportovci 
jeli padesátikilometrovou 
trasu. Vyjížděl jsem společ-
ně s tisícovkou amatér-
ských závodníků hodinu po 

startu „profíků“. Trasa byla 
místy velmi náročná – stou-
pání do kopců; místy velmi 
povzbudivá – jel jsem za 
zahraničními závodnicemi a 
bylo na co koukat  a místy 
byl závod velmi rychlý – 
sjezdy z kopců.  

V cíli jsem byl s časem 1 
hodina a 51 minut a umístil 
jsem se na třistatřetím mís-
tě. Napoprvé to bylo ná-
ročné, ale také velmi zají-
mavé a už se těším na příští 
rok, kdy mám v plánu ab-
solvovat celých padesát 

kilometrů.  

Chtěl bych poděkovat 
svým sponzorům, kterými 
byli: Lumír Juchelka, Rosťa 
Pavelek, René Pavelek a 
Láďa Bubík – ti všichni věři-
li mému sportovnímu nasa-
zení a pevně doufám, že 
jsem je nezklamal. 

Na závěr chci pozvat 
všechny běžkaře na další 
ročník „Jizerské padesát-
ky“. 

Váš skoro „Polomňák“ 
GAPA  

Jizerská padesátka 

…“jel jsem za 

zahraničními 

závodnicemi a 

bylo na co 

koukat“ ...   

nom obec, která akci připra-
vuje, ale jsou to sportovci v 
jejichž areálu se akce koná, 
jsou to hasiči hasiči, bez 
jejichž pomoci bychom se 
neobešli, jsou to také mysliv-
ci, zahrádkáři a ostatní nad-
šenci, kteří přípravě Dne 
obce věnují spoustu času. 
Nesmíme zapomenout ani 
na sponzory, kteří mohou s 
přípravou Dne výrazně po-
moci. Jsme si vědomi že v 
současné době je každý mi-
mořádný výdaj zvažován 

Letos 18. června organizuje 
Obec Pustá Polom již čtvrtý 
Den obce .  Přestože se 
může zdát, že nemáme žád-
né významné výročí, které 
by bylo důvodem pro pří-
pravu takové akce, opak je 
pravdou. Je jen málo příleži-
tostí, kdy se můžou všichni 
„Polomňáci“ setkat a poba-
vit všichni společně a je 
málo společných akcí, kdy 
všichni táhnou za jeden 
provaz a připravují společně 
takovou akci. Není to je-

obzvláště pečlivě, přesto 
věříme, že budou podnikate-
lé, firmy a organizace ochot-
ny nám pomoct. Ať už něja-
kou finanční částkou nebo 
službou využitelnou pro 
konání této akce. Výměnou 
nabízíme zveřejnění inzerce 
v Pustopolomském zpravo-
daji, umístění poutačů a ta-
bulí přímo v místě konání 
akce, popřípadě jiný vhodný 
druh propagace. Pokud máte 
zájem a chuť sponzorovat 
Den obce Pustá Polom, mů-

žete kontaktovat kohokoliv 
z redakční rady zpravodaje, 
popřípadě pracovníky obec-
ního úřadu. Současně chce-
me nabídnout místním pod-
nikatelům možnost prodeje 
drobného a jarmarečního 
zboží na této akci. V případě 
zájmu můžete opět kontak-
tovat kohokoliv z redakční 
rady zpravodaje. 

 

Vlastimil Hrádek 



Pokud máte zájem o zveřejnění příspěvku ve zpravodaji, kontaktujte níže uvedenou redakční radu. Vaše příspěvky  prosím dodávejte nejlépe 
v elektronické podobě. Má-li kdokoli z občanů Pusté Polomi zájem na spolupráci při tvorbě ZPRAVODAJE, je vítán. Máte-li připomínky, námě-
ty, rady a doporučení – velmi rádi si je vyslechneme. 
Redakční rada: 
 
Mgr. Vlastimil Hrádek  hradek.v@seznam.cz  RNDr. Ji ří Čech  jiri.cech@arcelormittal.com   

Irena Čechová  cechova.irena@seznam.cz   Jitka Havrlantová  havrlantovajitka@seznam.cz    Václav Hrbá č udrzba@pustapolom.cz  


